

### “Bringing the Word of God Alive” Workshop

When lectors are at their best, the entire Assembly sits up and pays attention. November 10<sup>th</sup>, from 1 to 4pm, at Notre-Dame-de-Lorette church, Monique LaCoste, former radio and television announcer, invites lectors and those thinking of becoming lectors, to reflect on the importance of their role and explore the difference between reading and proclaiming the Word.

Participants will discover strategies for analyzing and preparing the reading. Through discussions and hands-on activities, they will learn communications skills and proclaiming techniques that bring the Word of God to life in a way that will have members of the Assembly walking away from Mass feeling nourished, moved, and perhaps, inspired. Please contact Rolande Chernichan before November 1<sup>st</sup>, to submit your name for the workshop: 204-878-3459 or at [rolande.chernichan@gmail.com](mailto:rolande.chernichan@gmail.com)

### St. Emile Parish: *Father Act: The Concert* – Friday, November 16, 2018

*Father Act: The Concert* featuring Fr. Rodrigo Lazarte (Blessed Sacrament), Fr. Dominic La Fleur (St. Malo), Fr. Gerry Sembrano (St. Emile) and the Monks of the Mother of Mercy (M.O.M.) will be held on Friday, November 16 at 7 PM, St. Emile Parish, 556 St. Anne's Rd., Winnipeg. Cost: \$10/ticket.

To purchase tickets or for more information, contact the parish office: 204-253-4176

### Returning to Spirit Workshops – November 2018

As a Canadian Society and as a Church, we have been called to reconcile our history with the Indigenous people concerning the legacy of both the Indian Residential Schools and colonization. The main purpose of the Returning to Spirit Foundational workshop is to empower you to reconcile you to you, you to others and you to life. Reconciliation is a call and yearning of the human heart at its root, even more from a Christian heart. There will be a **2-weekend RTS Foundational Workshop** which will take place on Saturday, November 3 & Sunday, November 4 AND Saturday, November 10 & Sunday, November 11, 2018. In **January 2019, there will be a 4-day RTS Foundational Workshop** which will be held from Wednesday to Saturday, January 9-12, 2019. For more information:

<http://www.returningtospirit.org/Participate> or the general website: <http://www.returningtospirit.org/>; or 204-889-4579.

Que le Saint Esprit vous guide vers un ministère que vous êtes appelé à faire tel comme **lecteur/lectrice**, un membre du **conseil paroissial de pastorale** ou le **conseil des affaires économiques**. Vos talents sont requis. Priez. Que ça soit Sa volonté et non pas la nôtre.

Let the Holy Spirit guide you in a ministry that you are called to. Become a **lector**, **join the Pastoral committee** or be part of the **Parish Administrative Council**. Your talent is needed. Pray on it. **Let it be His will and not ours.**

### ATELIER « DONNER VIE À LA PAROLE »

Cet atelier invite les lecteurs à réfléchir sur l'importance de leur rôle et à explorer la différence entre une simple lecture et la proclamation de la Parole. L'atelier sera offert à tous les lecteurs/lectrices francophones de la région ainsi que toute autre personne intéressée, le samedi 10 novembre de 9 h à 12 h à l'église de Lorette. Cet atelier nous est offert par Monique Lacoste, ancienne annonceuse à la radio et à la télévision. Les participants découvriront des stratégies d'analyse et de préparation du texte. Par le biais de discussions et d'activités pratiques, ils apprendront des techniques de communication et de proclamation qui donnent vie à la Parole de Dieu d'une manière qui permettra aux membres de l'Assemblée de repartir après la messe avec le sentiment d'être nourris, émus et peut-être même inspirés. Veuillez soumettre votre nom à Cathleen Courchaine avant le 1<sup>er</sup> novembre au 204-878-9152 ou par courriel : [courchaine1@gmail.com](mailto:courchaine1@gmail.com)

LifesVision Banquet to be held on Saturday, November 24, 2018

Stephanie Gray, she is an amazing speaker who has debated against abortionists and more. You can Google Talks and see her presentation. Come and see her live on the 24<sup>th</sup> of November Call Cam for tickets at 204-233-8047 or [www.lifesvision.ca](http://www.lifesvision.ca) Read the newsletter

## Paroisse Saint-Adolphe Parish



**C.P. (Box) 10  
Saint-Adolphe, MB  
R5A 1A1  
Téléphone : 883-2658  
(IDC : 878-3359)**

Courriel (Email) : [stadolphe@hotmail.ca](mailto:stadolphe@hotmail.ca)

### Messes Dominicales/Sunday Masses

Dimanche : 9h15 – Français  
Sunday : 11:00 am – English

**Curé / Pastor : Abbé Gregory Kossi Djiba**

**Secrétaire/Secretary : Rachelle (Labelle) Edmunds**

### Heures de bureau / Office hours

07h30 - 15h30 / 7:30 am - 3:30 pm  
Mardi/Tuesday & Jeudi/Thursday

**Conseil des affaires économiques /  
Parish Administrative Council**

President : Martin Lepage: 204-883-2653

### Chorales/ Chors

Perry Mohr : 204-771-5066

Ghislaine Robert : 204-883-2563

### Catéchèse/Catechism :

Robyn Verrier 204-381-3933

### Développement et Paix / Development and Peace

Huguette Boisjoli : 204-883-2009

### Postes vacants : Comité de Liturgie / Liturgy

Conseil paroissial de pastorale / Pastoral  
Conseil des affaires économiques /  
Parish Administrative Council

4 – 11 novembre, 2018 Vol 18-24

November 4 novembre  
31<sup>e</sup> dimanche ordinaire

### Dieu unique, amour multiple

Aimer le Dieu unique, aimer le prochain comme soi-même, sont deux priorités qui nous ramènent sans cesse à l'essentiel. Autant elles sont faciles à mémoriser, autant leur application concrète se déploie à l'infini.

*Deutéronome 6, 2-6 Psaume 17 (18)  
Hébreux 7, 23-28 Marc 12, 28b-34*

### One God, multiple love

To love the one God, to love the neighbor as oneself, are two priorities that bring us back to the essential. As much as they are easy to memorize, as much their concrete application unfolds to infinity.

#### Messe/Mass Intentions

4 dim 9h15 †Adrien et Eva Leclerc / famille Leclerc  
4 Sun 11 :00 a.m. †Lorraine Legal /quête des funérailles  
7 mer 9h00 †Claire Lagassé / quête des funérailles  
9 ven 9h00 †Edgar Lagassé /quête des funérailles

11 dim 9h15 †Louise Perles / famille Quass  
11 Sun 11 :00 a.m. †Marcel Aubin /quête des funérailles

*1 Rois 17, 10-16 Psaume 145 (146)  
Hébreux 9, 24-28 Marc 12, 38-44*

### Part-à-Dieu / Offerings

#### 28 octobre

Quête / Offerings : 1,026 \$  
Fonds de réparations / Repair Fund  
263.71 \$  
Œuvre pontificale / World Mission 25 \$  
Cimetière / Cemetery 130 \$

**Merci! Thank you!  
Soyez béni / Bless you!**

### Stewardship Reflection

**“And ‘to love him with all your heart, with all your understanding, with all your strength, and to love your neighbor as yourself’ is worth more than all the burnt offerings and sacrifices.” Mark 12:33**

Of all the gifts that God gives us, the one He wants the most is our heart. He wants us to share out of love, not out of obligation. Using our talent in parish ministry and contributing money to support our parish mission is important, but it's more important to spend time in prayer with God daily and discern how He is calling us to be generous with all of our gifts. Not just the visible ones, but the invisible ones like love, mercy and forgiveness.

### Réflexion d'intendance

**« Et que l'aimer de tout son cœur, de toute sa pensée, de toute son âme et de toute sa force, et aimer son prochain comme soi-même, c'est plus que tous les holocaustes et tous les sacrifices. »  
Marc 12:33**

Parmi tous les dons reçus de Dieu, celui qu'Il désire plus que tous les autres est notre cœur. Il veut que nous partagions par amour et non par obligation. Certes, l'emploi de nos dons dans notre ministère paroissial ainsi que le soutien financier que nous apportons à notre mission ne sont pas sans importance. Mais, encore plus important, le temps que nous passons en prière auprès de Dieu tous les jours afin de discerner comment Il nous appelle à partager nos dons sans compter. Non seulement nos dons visibles, mais aussi nos dons invisibles tels que l'amour, la miséricorde et le pardon.

### Réflexions sur le mariage

Votre première sortie ensemble ... vous en souvenez-vous? Pouvez-vous la « recréer » cette semaine, vous rendre au même endroit, par exemple? Visionner le même film? Tout au moins, remémorez ensemble le passé.

### Reflections on marriage

Remember your first real date? Can you recreate it in some way this week – go to the same place? Watch the same movie? At the least, reminisce together.



### Adoration du Saint

**Sacrement** commencera ce jeudi 8 novembre 2018 de 19h à 20h. Passez une heure avec le Christ.

**Adoration of the Blessed Sacrament** will begin this Thursday, November 8, 2018 from 7:00 p.m. until 8:00 p.m.

Come for one hour with Christ.

### Centre Flavie Laurent: 13<sup>th</sup> Annual Fundraising Dinner - Thursday, November 15, 2018

The Centre Flavie-Laurent Centre (CFLC) is hosting its 13<sup>th</sup> annual fundraising banquet on Thursday, November 15 at 5:30 PM, Centre culturel franco-manitobain, 340 Provencher Blvd., Winnipeg. Cost: \$75/ticket (of which \$40 is eligible for a tax receipt). To purchase tickets, contact the Flavie Laurent Centre: 204-231-9513 or [fl@cflc.info](mailto:fl@cflc.info). Come and support the CFLC by participating in its major fundraiser to allow the Centre to pursue its mission of bringing assistance and comfort to the impoverished and the vulnerable by distributing clothing, furniture and household items at no cost

### Banquet de *Lifes Vision* : Réservez maintenant, Sièges limités- le 24 novembre 2018

Stephanie Gray a présenté son opinion pro-vie sur le canal « Google Talks », la vidéo devenue virale. « L'amour déploie la Vie » est le ministère de cette jeune Canadienne. Stephanie Avez-vous parfois des difficultés à discuter le point de vue de pro-vie sans mettre vos amis et voisins en émoi? Stephanie nous ouvre la voie! **Le banquet aura lieu le samedi 24 novembre**; Evangelical Free Church, 500, boul. Lagimodière, Winnipeg. Portes ouvrent : 17 h. Souper : 18 h. Billets : \$50/personne. Tables de 8 : \$350. Veuillez considérer subventionner un étudiant. Pour vous procurer des billets ou pour de plus amples renseignements : 204-233-8047 ou [www.lifesvision.ca](http://www.lifesvision.ca)



Today is the special collection for the Good Shepherd Campaign. We graciously welcome your gifts in support of the formation of men and women dedicated to evangelization in our archdiocese. Campaign brochures and donation forms are available in the pews. Kindly submit your donation in the campaign envelope today or at a future mass collection. You can also send it directly to the Archdiocese or donate online. *Please continue to pray for our seminarians, clergy and all missionary disciples.* We share more testimonials from Nathanael alumni.

*“I am very grateful towards my Church for this formation opportunity. A huge THANK YOU. I believe I am now a more joyful and engaged missionary disciple.”*

Ghislaine Gauthier

Parish: St. Boniface Cathedral, Winnipeg

*“If you desire to know God and understand Catholicism better, if you question your purpose, or how to fulfill it, if you want to share God's love with others but don't know how . . . then, Nathanael is for you.”*

Pauline Breiter

Parish: Blessed Sacrament, Winnipeg

\*\*\*

La quête spéciale pour la Campagne du Bon Pasteur a lieu aujourd'hui. Nous sommes très reconnaissants de vos dons qui appuient la formation d'hommes et de femmes dédiés à l'évangélisation dans notre archidiocèse. Les dépliants de la campagne et les formulaires de dons se trouvent dans vos bancs. Veuillez remettre votre don dans l'enveloppe de la campagne aujourd'hui ou lors de la quête d'une messe future. Vous pouvez également l'envoyer à l'Archidiocèse ou faire un don en ligne. *Veillez continuer à prier pour nos séminaristes, notre clergé et tous nos disciples-missionnaires.*

Nous partageons d'autres témoignages de nos Anciens de Nathanaël.

« Je suis très reconnaissante envers mon Église de l'opportunité de suivre ce parcours de formation. Un gros MERCI. Je crois que je suis maintenant une disciple-missionnaire plus joyeuse et engagée. »

Ghislaine Gauthier

Paroisse : Cathédrale Saint-Boniface, Winnipeg

« Si vous désirez connaître Dieu davantage et mieux comprendre votre foi catholique, si vous cherchez quelle est votre mission et comment la remplir, si vous voulez partager l'amour de Dieu avec d'autres, mais ne savez pas trop comment... Nathanaël est là pour vous! »

Pauline Breiter

Paroisse : Blessed Sacrament, Winnipeg